
Miskolc Megyei Jogú Város
Cigány Nemzetiségi Önkormányzata

JK. 80.055-6/2014.

J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Miskolc Megyei Jogú Város  Cigány Nemzetiségi Önkormányzatának  2014. április 23. 
napján 09.00 órai  kezdettel  tartott testületi üléséről, Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri 
Hivatalának Jegyzői Kabinet tárgyalójában.

Jelen vannak: 
– Váradi Gábor elnök, Lakatos Ernő elnökhelyettes, Kemény Anikó és Botos Ferenc testületi 

tagok
– Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala részéről: Sipos Melinda önkormányzati 

referens, dr. Duleczki Dóra jegyzői referens

Meghívott: Gulyás Ferenc

Váradi Gábor elnök: Köszönti a megjelenteket, a hivatal munkatársait.
Megállapítja, hogy a Testület 4 képviselője megjelent, a testületi ülés határozatképes, amit megnyit.
Kéri,  hogy  szavazzanak  a  jegyzőkönyvvezető,  valamint  a  jegyzőkönyv  hitelesítő  személyéről. 
Jegyzőkönyvvezetőnek Sipos Melindát, jegyzőkönyv hitelesítőnek Lakatos Ernőt javasolja.

A Testület a javaslatot 4 igen szavazattal elfogadta, és megbízza Sipos 
Melindát  a  jegyzőkönyv  vezetésével,  Lakatos  Ernőt  a  jegyzőkönyv-
hitelesítői feladat ellátásával.

Váradi  Gábor  elnök:  Ismerteti  a  meghívó  szerinti  napirendi  pontokat,  melyek  korábban 
elektronikusan kiküldésre kerültek. Kérdezi, hogy van-e javaslat ezzel kapcsolatban.

Lakatos Ernő: Javasolja, hogy a 2014. évi Esélynövelő nyári tábor megszervezéséről 3. napirendi 
pontként tárgyaljanak.

Váradi Gábor elnök: Kéri, hogy szavazzanak a módosító javaslatról.

A Testület 4 igen szavazattal elfogadta a módosító javaslatot.

Váradi Gábor elnök: Kéri szavazzanak a napirend elfogadásáról, figyelemmel a módosító javaslat 
során hozott döntésre is. 

A Testület 4 igen szavazattal elfogadta az ülés napirendjét a módosító 
javaslat figyelembe vételével.

Napirendi     pontok:  

1.  Beszámoló az elmúlt időszak eseményeiről

Előterjesztő: Elnök 
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2. Május 1. napján Roma Majális tervezése

Előterjesztő: Elnök 

3. 2014. évi Esélynövelő nyári tábor megszervezése

Előterjesztő: Elnök 

4. Egyebek

Előterjesztő: Elnök

1. napirendi pont: Beszámoló az elmúlt időszak eseményeiről

Váradi Gábor elnök: Legutóbbi ülésük  2014.  március 5-én volt,  az azóta történt eseményekről 
kíván szólni néhány szót.  A TÁMOP-os foglalkoztatás kapcsán  tájékoztatja a testületet,  hogy a 
vállalkozó  kérésének  megfelelően  májusi  indulásra kellett  módosítani  a  foglalkoztatást  a 
programon belül. 15 embernek már megvan a helye, a többi 10 fő kapcsán mai napon születik majd 
döntés. Térburkolat készítő és ács állvány építő szakmában fognak az emberek dolgozni. Jelenleg 
ott  tartanak,  hogy  25  embert  vesznek  fel  május  1-jével,  akik  az  első  hetekben megkapják  a 
szükséges  képzést,  oktatást.  A múlt  héten  volt  monitoring  ellenőrzés  náluk,  és  nem  találtak 
szabálytalanságot. 
A másik foglalkoztatással kapcsolatban elmondja, hogy Krampák Nikolett a Holdam Egyesületen 
belül végzi a mentorálást.
Tavalyi  éven  már  beszéltek  a  „Fogadj  örökbe  egy  buszmegállót!”  tervükről.  Tájékoztatásul 
elmondja, hogy pénteken – 2014. április 25. napján – kezdenek neki a programnak, a festésen túl 
szeretné, ha valóban szépen rendbe tennék a megállókat és környéküket.

Kemény Anikó: Közfoglalkoztatással kapcsolatban kérdez.

Váradi Gábor elnök: Tájékoztatja a testületet, hogy a 21 fő, akik náluk alkalmazásban állnak, ők 
április 30-ával befejezik a munkát, leszámolnak.
Megállapítja,  hogy egyéb kérdés,  észrevétel  nem hangzott  el,  szavazásra teszi  fel  a  beszámoló 
elfogadását.

A Testület  4  igen  szavazattal  elfogadja  a  beszámolót,  és  az  alábbi 
határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Cigány  Nemzetiségi  Önkormányzata  C-  13  /2014.(IV.23.)   
határozata:

Tárgy: Beszámoló az elmúlt időszak eseményeiről

Miskolc Megyei Jogú Város Cigány Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete a 
• a pályázatokkal és közfoglalkoztatással kapcsolatos, valamint
• a „Fogadj örökbe egy buszmegállót!” programmal kapcsolatos

beszámolót elfogadja.

Felelős: Elnök 
Határidő: azonnal
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2. napirendi pont: Május 1. napján Roma Majális tervezése

Váradi  Gábor elnök: Május  1-jén  a  második  Roma  Majálist  szeretnék  megszervezni.  Ennek 
kapcsán felkéri Lakatos Ernőt, hogy számoljon be az eddig tett előkészületi munkákról.

Lakatos  Ernő: Második alkalommal  rendezik  meg  a  Roma Majálist,  a  tavalyi  évhez  hasonló 
feltételekkel és programokkal. Céljuk, hogy minél nagyobb körben tudják terjeszteni ennek a hírét, 
és  szeretettel  várnak  mindenkit.  Polgármester  urat  tervezik felkérni  fővédnöknek.  Szeretnék 
továbbá, ha az Önkormányzat is támogatná a rendezvényüket, szintén a tavalyi évhez hasonlóan.
Elkezdődtek  a  tárgyalások,  keresnek  szponzorokat  is,  a  szükséges  egyeztetések  folyamatban 
vannak.  Nívós  és  hagyományteremtő  május  1-jei  programot  szeretnének  rendezni,  melyen 
mindenki jól érzi magát.

Váradi Gábor elnök: Köszöni a tájékoztatást. 
Kiegészíti  az  elhangzottakat  azzal,  hogy  folyamatosan  folynak  a  tárgyalások,  előkészületek  a 
rendezvény kapcsán. Tavaly év folyamán az Önkormányzat is támogatta őket, reméli, hogy ez idén 
is így lesz. 
Szeretné,  ha  döntenének  arról,  hogy  a  rendezvény  szervezésével  Lakatos  Ernőt  bízza  meg 
önkormányzatuk. Kéri, hogy az egyeztetések folyamatosak legyenek a zökkenőmentes szervezés 
érdekében  is.  Hangsúlyozza,  hogy  a  főbb  programelemek  nem  változnának,  szeretnék,  ha  a 
Csanyiki-majális hangulatot meg tudnák teremteni.

Botos Ferenc: A focitorna végett a pályát mindenképpen rendbe kell tenni. Megjegyzi, hogy nem 
látta a plakáttervezetet, melyet sérelmez.

Kemény Anikó: Nincs még kész a plakát, ezért nem küldték meg.

Botos Ferenc: Akkor is szeretné megnézni. 
Nagyon fontosnak tartja, hogy a tavalyi évhez hasonlóan a focitorna is megszervezésre kerüljön. 
Sok csapat jelezte jelentkezési szándékát.

Váradi Gábor elnök: Kéri Lakatos Ernőt, hogy ha a plakátot még nem is tudják megmutatni, a 
fellépőkről mondjon pár szót.

Lakatos Ferenc: Tájékoztatásul elmondja, hogy 9.00 órától lesz a megnyitó, melyre Polgármester 
urat szeretnék felkérni. Fél 10-tól kezdődne a főzőverseny, 11 órától gyermekműsor lenne délig, 
13.00-kor eredményhirdetés a főzőverseny kapcsán. Ezt követően pedig a műsorok – fellépők – 
Romano Theatro hagyományőrző együttesek és fellép majd „Roli” is. Ugrálóvár a gyermekeknek 
ingyenesen, a Vadasparkba ingyenes belépés, és terveznek ingyenes vattacukor osztást is, tehát amit 
csak lehet díjmentesen kívánnak biztosítani a programon résztvevők számára.
A focibajnokság  kapcsán  elmondja,  hogy  be  lehet  tenni  a  programba,  csak  meg  kell  tenni  a 
szükséges előkészületeket és megfelelően kell megszervezni.

Váradi  Gábor  elnök: Ezt  még  most  kellene  tisztázni,  hogy  megszervezésre  kerüljön-e  a 
fociverseny. Ha igen, akkor 4-5 csapatot javasol, meghívás alapján.

Lakatos Ernő: A pálya minősége miatt  aggódik,  illetve amiatt,  hogyan lesz majd körbekerítve 
megfelelő módon.

Botos Ferenc: Ügyességi versenyt javasol a családok részére.

Váradi Gábor elnök: Javasolja, hogy Botos Ferenc szervezze meg az ügyességi versenyt. 
A focibajnokság szervezésének felelőse szintén Botos Ferenc lenne, kéri,  hogy Lakatos Ernővel 
egyeztessen. A város területére, városrészekre lebontva csapatok összeállítására tesz javaslatot.
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Kéri Botos Ferencet, hogy szervezze meg a versenyt, maximum 6 csapat bevonásával.
Fontos, hogy a rendezvény előtti nap ki kell menni a helyszínre és kialakítani a helyszíneket pl. a 
főzőverseny kapcsán. Kiemeli, hogy idén a tavalyitól szervezettebb legyen a rendezvény.

Botos Ferenc: Javasolja, hogy név szerint jelöljék ki majd a helyszíneket.

Váradi  Gábor elnök: Kéri,  hogy  beszéljék  meg,  hogyan  legyen  meghirdetve.  Mindenképpen 
legyen írásos nyoma, hogy ki-mire jelentkezik, legyen előzetes bejelentkezés.

Botos Ferenc: Javasolja, hogy az irodájukban legyen elérhető egy jelentkezési lap.

Váradi Gábor elnök: Támogatja a javaslatot, ez alapján nekik is könnyebb lesz az előkészület.
A Vadasparki belépő kapcsán javasolja, hogy helyezés alapján osszák, ne mindenki számára. 

Lakatos Ernő: Javaslata, hogy a rendezvényre jelentkezők számára biztosítsanak belépőt. 

Váradi Gábor elnök: Ennek alapján javasolja, hogy a plakáton meg is lehet jeleníteni, hogy a 
főzőversenyre jelentkezők számára biztosítanak Vadasparki belépőt.
Határozati  javaslata,  hogy  a  Miskolci  Cigány  Nemzetiségi  Önkormányzat  a  tavalyi  évhez 
hasonlóan megszervezi a II. Csanyik-völgyi Roma Majálist, melynek szervezésével Lakatos Ernőt 
bízzák meg.

A Testület  4  igen,  szavazattal  elfogadja  a  határozati  javaslatot  és  az 
alábbi határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Cigány  Nemzetiségi  Önkormányzata  C-14/2014.(IV.23.) 
határozata:

Tárgy: Május 1. napján II. Csanyik-völgyi Roma Majális megrendezése 

Miskolc Megyei Jogú Város Cigány Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete 2014. május 
1.  napján  Miskolc,  Csanyik-völgyben  megrendezi  Roma  Majálisát.  A  rendezvény 
megszervezésével  kapcsolatos  teendők  ellátásával  megbízza  a  nemzetiségi  önkormányzat 
alelnökét, Lakatos Ernőt.
Az alelnök következő testületi ülésükön beszámol a képviselőknek a rendezvény kapcsán.

Felelős: Elnök 
Végrehajtásért felelős: Alelnök
Határidő: 2014.05.01.

3. napirendi pont: 2014. évi Esélynövelő nyári tábor megszervezése

Váradi Gábor elnök:  Mindig nagy hangsúlyt fektetnek arra, hogy a gyermekek számára tábort 
szervezzenek. Jó érzés számukra,  hogy folyamatosak a pozitív visszajelzések arra vonatkozóan, 
hogy milyen hatással van ez az életükre. 
Kiemeli,  hogy nehéz  időszak  előtt  állnak,  –  említi  a választásokat  – de  a  legfontosabb,  hogy 
vonatkoztassanak el ettől, és a miskolci cigányságot képviseljék.
Szeretné, ha a nyári tábort az elmúlt évek lelkesedésével és szorgalmával szerveznék meg ismét. 
Fontos a ciklusok tisztázása, mert korábban voltak csúszások, és a későbbi ciklusnál már elfáradtak.
Javaslata, hogy két turnusban gondolkozzanak, de ne kevesebb létszámmal. 

Kemény Anikó: Meglátása szerint nem lesz akkora férőhely.
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Váradi Gábor elnök: Szerinte azzal nem lesz gond, 60-60 fő lenne turnusonként, lefoglalnák az 
összes helyet, 4 éjszaka 5 nappal. Továbbiakban is javasolja a tiszalúci tábort. 
Javasolja,  hogy írjanak ki  pályázatot  az  iskolák  számára,  a  tábori  részvételre  70-80 gyermeket 
találjanak érdem szerint. 

Kemény Anikó: Tavaly rajzpályázat kapcsán volt a részvétel.

Váradi Gábor elnök: Ha döntenek a nyári tábor megszervezéséről, akkor javasolja, hogy vegyék 
fel az iskolákkal a kapcsolatot, hogy érdem, tanulmányi eredmény szerint állítsanak össze listát. 

Lakatos Ernő: Szintén úgy gondolja, hogy a választás ne menjen a gyermekek kárára. Három éve 
minden évben szerveztek tábort, a súrlódásokat félre kell tenni. Megjegyzi, hogy olyan segítőkre 
van szükség, akik felkészültek és kompetensek.
Javaslata,  hogy  ha  két  turnus  lesz,  fogadjanak  fel  szakácsokat,  akik  végig  főznek,  ezáltal 
mentesítenék a segítőket. Korábban ez volt ez egyik sarkalatos probléma, hasznos lenne ezt idén 
kiküszöbölni.
A gyermekek  kiválasztása  kapcsán  javasolja,  hogy  tanulmányi  eredményhez  és  szorgalomhoz 
mérten állítsanak listát az iskolák. A gyermekeknek is legyen cél, hogy ha jól tanulnak, mehetnek 
ebbe a táborba.

Botos Ferenc: Szintén egyetért. A tábor jutalom legyen, a tanulásért, a szorgalmáért. Ne csak a 
tanulmányt, hanem pl. a sporteredményt is vegyenek figyelembe.

Váradi Gábor elnök: Javasolja,  hogy ne  csak bizonyítvány alapján  döntsenek.  A félévijükhöz 
mérten, aki javít a tanulmányi eredményén minimum egy jeggyel, azok pályázhassanak a táborban 
való részvételre. Abban biztosak, hogy aki megbukik, azt nem veszik be a programba.
Megbeszélik majd, hogy melyik iskola hány főt jelölhessen – hátrányos helyzetű legyen a gyermek, 
és a félévhez képest javítson a tanulmányi eredményén.

Lakatos Ferenc: Fontos, hogy az iskola készítsen olyan nyomtatványt, melyben a szülő hozzájárul 
ahhoz, hogy a gyermek részt vehessen a táborban.

Váradi  Gábor  elnök: Javasolja  a  főzéssel  kapcsolatban,  hogy  étteremmel  vagy  konyhával 
állapodjanak meg. A szakács és az élelmiszer összesen szerinte többe kerül, mintha egyéb módon 
gondoskodnának róla. Ennek mindenképpen utána kell járni.
Megállapítja, hogy egyéb kérdés, észrevétel nincs a téma kapcsán, így szavazás következik.
Határozati javaslata, hogy a Miskolci Cigány Nemzetiségi Önkormányzat a 2014. évi Esélynövelő 
nyári táborát megszervezi, melynek szervezésével megbízza az elnököt. 
Kéri szavazzanak a javaslat elfogadásáról.

A Testület  4  igen,  szavazattal  elfogadja  a  határozati  javaslatot  és  az 
alábbi határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Cigány  Nemzetiségi  Önkormányzata  C-  15  /201  4  .(IV.2  3  .)   
határozata:

Tárgy: 2014. évi Esélynövelő tábor szervezése

Miskolc Megyei Jogú Város Cigány Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete 2014 nyarán 
megszervezi  az  Esélynövelő  nyári  tábort,  mellyel  kapcsolatos  teendők  ellátására  megbízza  a 
nemzetiségi önkormányzat elnökét.

Felelős: Elnök 
Határidő: folyamatos
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4. napirendi pont: Egyebek 

Váradi Gábor elnök: Tájékoztatásul elmondja, hogy 2014. augusztus 2-án lesz a Roma Holokauszt 
70. évfordulója. Ennek kapcsán lesznek országos és helyi szinten is megemlékezések, programok. 
Javasolja,  hogy szervezzenek egy zarándoklatot  Auschwitzba.  A következő  ülésükre  kéri,  hogy 
gondolkozzanak  el  azon,  hogyan  lehetne  méltóképpen  megemlékezni  az  évfordulóra.  Egy 
programsorozatban gondolkozik,  ami kb. egy hetes időtartamot foglalna magában. Kéri,  hogy a 
következő találkozásukra legyenek ötletek.

Munkájuk során mindig nagy segítségükre van Gulyás Ferenc. Korábban már szóban tettek ígéretet, 
hogy  munkáját  valamilyen  formában  díjazzák.  Ennek  értelmében  határozati  javaslata,  hogy  a 
Miskolci  Cigány Önkormányzat  Gulyás  Ferencet  tanácsadói  munkakörrel  megbízza,  és  havonta 
biztosítsák számára a közlekedési bérletet 2014. május 1-jétől szeptember 30-ig.

A Testület  4  igen,  szavazattal  elfogadja  a  határozati  javaslatot  és  az 
alábbi határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Cigány  Nemzetiségi  Önkormányzata  C-16/2014.(IV.23.) 
határozata:

Tárgy: Gulyás Ferenc tanácsadói megbízatása, és havi közlekedési bérlet biztosítása

Miskolc Megyei Jogú Város Cigány Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete 2014. május 
1. - szeptember 30. közötti időszakra tanácsadói szerepkörrel megbízza Gulyás Ferencet.
A  megbízás  időtartama  alatt  közlekedési  bérletet  biztosítanak  számára,  melyet  a  2014.  évi 
költségvetésükből finanszíroznak.

Felelős: Elnök 
Határidő: azonnal

Váradi Gábor elnök: Megkérdezi, hogy van-e kérdés, észrevétel.  Megállapítja, hogy nincs, így 
megköszöni a részvételt, a testületi ülést 10 óra 15 perckor bezárja.

K. m. f.

Lakatos Ernő Váradi Gábor
jegyzőkönyv- hitelesítő elnök 

Sipos Melinda dr. Duleczki Dóra
jegyzőkönyvvezető jegyzői referens

A jegyzőkönyv törvényességi véleményezésre bemutatva:

Dr. Csiszár Miklós
jegyző
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